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Toelichtende nota 
 

Het stadsbestuur in Mechelen ondernam al enkele acties om de landbouwers in 
Mechelen te ondersteunen, met onder andere een korte keten label. Toch blijft een 

van de grootste bezorgdheden voor onze (jonge) landbouwers de toegang tot 
voldoende en betaalbare landbouwgrond. Net om duurzame, gezonde en lokale 

voeding te produceren voor onze inwoners. 
 

In hartje Hombeek maakt Freija Lauwens (36) haar droom waar als duurzaam korte-
keten bioboerin. Vol passie en met respect voor de natuur heeft ze daar een 

kleinschalig melkveebedrijf uit de grond gestampt. Naast haar bioboerderij Rumina 
ligt het weiland voor haar koeien, maar dat speelt ze kwijt. De stad gaat de grond 

gebruiken voor herbebossing. Volgens de bevoegde schepen zou de stad mee op zoek 
gaan naar een ander stuk grond. Op zich is Lauwens niet tegen de extra bomen, haar 

koeien kunnen eronder schuilen, maar ze heeft natuurlijk wel weide nodig om haar 
korte-keten bio-landbouw activiteit te kunnen verderzetten. 

 

Algemeen heerst er ook al langer onrust bij de landbouwers in oa Leest, Heffen en 
Hombeek. Zo is er het voorontwerp Beleidsplan Ruimte Mechelen (BRM). De 

landbouwers stellen zich vragen bij de groene inkleuring van de landbouwgrond en de 
impact op de aangrenzende gronden die door landbouwers worden bewerkt. Bij 

verlies van deze vruchtbare gronden komt de lokale voedselzekerheid in het gedrang.  
 

Geregeld staat er op de agenda van de Mechelse gemeenteraad wel één of ander 
landbouwperceel dat in handen is van stad Mechelen (of OCMW,…) en verkocht wordt 

om bomen op te planten. Zo gaat er opnieuw vruchtbare landbouwgrond verloren. In 
november van vorig jaar liet het gemeentebestuur van Oudsbergen weten dat jonge 

boeren landbouwgrond van het gemeentebestuur kunnen huren voor een periode van 
minimum drie en maximaal acht jaar. Zou dit ook geen goed idee zijn voor Mechelen? 

 
 

Vragen: 

 



- Tot wanneer kan de lokale bioboer van Rumina de gronden nog gebruiken? Is er al 
een oplossing gevonden voor Freija Lauwens zodat zij haar lokale duurzame korte-

keten landbouwactitviteiten nadien kan verder zetten: werd er al een andere grond 
voor haar gevonden? Welke stappen heeft het stadsbestuur al ondernomen om 

hier een oplossing voor te vinden? 

- Hoeveel bomen zouden er geplant worden op die weide? En kunnen die bomen niet 

op een andere locatie geplant worden zodat Rumina de activiteit kan verder 
zetten? 

 

- Hoeveel landbouwgrond is in en rond Mechelen publiek eigendom van de stad 
Mechelen of onze stadsdiensten. Graag een overzicht van type eigenaar (OCMW, 

stad,…) en opsplitsing van grond in Mechelen en buiten Mechelaar (gedetailleerde 
locaties hier niet niet nodig). Voert het stadsbestuur hier een bepaald beleid rond?  

- Hoeveel van dat publiek eigendom aan landbouwgrond werd er in deze legislatuur 
al verkocht, om ondermeer te gebruiken voor de doelstellingen van het planten 

van bomen van dit stadsbestuur? Graag een overzicht van datum, locatie of adres 
en oppervlakte.  
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